

# Haveforeningen Troelstrup

Bestyrelsesmøde torsdag d. 14. juli 2022 kl. 19:00

Sted: Hos Hans i Elmeparken 15

Tilstede: Bo Pedersen, Hans Werner Keller, Eva Jensen; Claus Bennet, Anette

Kirstejn Kristensen

Fraværende:

Referent: Bo Pedersen

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden.

- Godkendt uden bemærkninger

2. Godkendelse af referat

- Godkendt af alle.

3. Information fra formanden

- Have 22 solgt til Jane. Have 60 solgt til Kristian. Velkommen i foreningen til de to.
- Kredsen har med forbundets havekonsulent været i foreningen og vurderet de haver som af de tidligere vindere er indstillet til præmiering. Svaret afventes fra Kreds.
- Lukket punkt. Manglende vedligeholdelse af diverse haver. Der vil blive udmeldt en dato, hvor bestyrelsen går en ”kontrol” runde. De haver, hvor hække ikke er klippet i rette højde eller hvor der er rod/manglende vedligehold vil få en påtale.
- Der har været spørgsmål til om der fra kommunens sider er givet dispensationer til foreningen vedr. byggeri mv. Der er givet ”dispensation” i forhold til eksisterende bygningers afstande til skel m.v., da lejekontrakt i 2014 blev fornyet. Ændres der på bygninger som er opført før 2014 så skal disse leve op til de nye bygge- og ordensregler.
- Bestyrelsen vil endvidere gøre alvor af at få opmålt samtlige haver og få disse godkendt af dels bestyrelsen og de respektive haveejere mv. Dette vil hjælpe meget i forhold til bl.a. vurderinger og til fremtidige spørgsmål. Opmåling vil ske i oktober 2022. Haveejere vil blive adviseret om, hvornår bestyrelsen skal ind i haverne.

4. Information fra næstformanden

- Orientering fra Kreds bestyrelsesmøder. Jf. i øvrigt referater på Kredsen hj.side
- Da andre foreninger har stillet spørgsmål om tilladelse til opsætning af mikromøller og større solcelleanlæg så vil HF-Troelstrup også søge svar på dette.

- Bestyrelsen vil opdatere foreningens ordensregler til en mere specificeret udgave. Formålet med en opdatering af ordensreglerne er ikke at der skal være flere regler. De få regler der er skal blot specificeres for at undgå tvivl og mindske misforståelser i forhold til de allerede gældende regler vedr. byggeri og vedligehold m.m.  
De redigerede/opdaterede ordensreglerne forventes færdige til fremlæggelse på næste ordinære generalforsamling.

#### 5. Information fra kasserer

- Status på foreningens økonomi: 201.688,30 er saldoen på bankkontoen. Heri er beløb for div. havehandler indeholdt. Disse skal udbetales til sælger og saldo bliver derefter noget lavere.
- Der er reserveret 50 t.kr. til septiktank. Claus følger op på at få indhentet tilbud og få ansøgt kommunen, hvis etableringen af tank kan holdes under det afsatte beløb.
- På næste møde vil Eva fremlægge ½års regnskabet specificeret på de forskellige budgetposter mv.
- Claus vil undersøge om regnskabsbilag fortsat skal være i papirform eller om de kan være digitale. Gælder reglerne for foreninger ligesom det gælder for virksomheder og offentlige institutioner.
- Claus undersøger endvidere om regnskabsfunktionen kan "udliciteres" og hvad prisen i givet fald vil være for dette.

#### 6. Information fra øvrige bestyrelsesmedlemmer.

- Der blev spurgt til status på evt. opsætning af pergola ved foreningens container og til indkøb af stolper til foreningens skilt ved hovedindgangen. Bo har opgaven med indkøb af stolper og med tegning af pergola samt beregning af udgifter hertil. Stolper bliver leveret i den kommende uge og nøgleboks til container vil også blive købt. Tegninger til pergola vil blive forelagt til bestyrelsen på næste møde.

#### 7. Henvendelser fra medlemmer

- Der er modtaget flere klager over haver som ser misligholdte ud og hvor der flyder med div. materialer m.m.  
Bestyrelsen er opmærksomme på de "misligholdte" haver og der er give påtaler som der vil blive fulgt op på.  
Bestyrelsen hylder mangfoldigheden og anerkender at ikke alle ønsker velfriserede haver. Haverne er individuelle fristeder og åndehuller, blot skal der tages hensyn til foreningens øvrige haveejere og til de få regler foreningens medlemmer har vedtaget.

#### 8. Punkter til drøftelse

- Sommerfest. Der er pt. ikke taget initiativ til dette og det bliver derfor heller ikke til noget i år pga. de opgaver som bestyrelsen ellers har sat sig for at lave. På den næste ordinære generalforsamling vil der blive forslag til en

festudvalg som skal arrangere sommerfest, hvortil der afsættes et beløb.

- Claus indkøber nøgler til kædelåsen. På næste møde tages spørgsmålet om en bom ved indgangen til erstatning for kæde. En elektronisk/batteridrevet bom vil sikre at der bliver lukket og udgiften til nøgler vil blive reduceret.

#### 9. Eventuelt.

- Intet

#### Næste møde

- Torsdag 11. august 2022 kl. 19.00 hos Eva i have nr. 7.